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جاث هزة انذساعت ححج عُىاٌ انخغطيت انصحفيت نمضايا ويشاكم ولايت انُيم الابيض .واحخزث 

 هزة انذساعت صحيفخً انخياس والاَخباهت ًَىرجا نهخطبيك 

وهذفج هزة  انذساعت انً ابشاص انخغطيت انصحفيت نمضايا ويشاكم ولايت انُيم  الاببض فً 

انزي يًكٍ اٌ حهعبه انصحافت فً ايجاد انحهىل نمضايا  صحيفخً انخياس والاَخباهت .وحىضيح انذوس

ويشاكم ولايت انُيم الابيض .وكزنك ابشاص دوس انكادس الاعلايً  انًؤهم فً انًغاعذة فً حم 

لضايا  ويشاكم انىلايت ،اضافت نخىضيح اهًيت حؤفش الايكاَياث انلاصيت نىعائم الاعلاو انىلائيت  

 ولايت انُيم الابيض نكً حغاعذ فً حم يشاكم ولضايا 

 وولذ كاٌ يُهج انذساعت انًُهج انًغحً وانىصفً انخحهيهً ،ولذ اعخخذيج انًمابهتوانًلاحظت 

ححهيم انًضًىٌ  كادواث نجًع انًعهىياث .وحًثم يجخًع انبحث فً صحيفخً انخياس والاَخباهت 

 كعيُت عشىائيت نهذساعت 7102يٍ الاول يٍ يُايش وحخً َهايت ديغًبش 

هج انذساعت انً عذة َخائج اهًها اٌ صحيفت انخياس اهخًج اكثش بمضايا ويشاكم ولايت انُيم وحىص

)بحش ابيض (.ولذ  فحت الابيض يٍ خلال عًم انصحيفت نصفحت يخخصصت اعبىعيت وهً ص

احضح رنك يٍ خلال حفشد انصحيفت بانًاَشغيج انًًيض بالانىاٌ ،اضافت نهصىس انجاربت  .بيًُا 

اٌ صحيفت الاَخباهت  سكضث اكثش عهً انصفحاث الاعلاَيت انخغجيهيت انكايهت  يبيٍ انخحهيم

 و ط   7102فً عاو وخاصت فً يُاعباث لىييت كانذوسة انًذسعيت انخً اليًج بانىلايت 

يٍ انخىصياث اهًها :الاهخًاو وانخشكيض عهً لضايا انىلاياث وخاصت فً  خشجج انذساعت بعذدو

واٌ حكىٌ عهً  -انخعهيى واٌ حطشق عهيها بشذة وحُاشذ بها يغؤنً انذونت  -انخًُيت -يجال انصحت 

ساط اونىياث انصحف عًم صفحاث ولائيت يخخصت نكً حعكظ يشاكهها وحغهط انضىء عهيها 

نيظ صحفا بعيُها ،وضشوسة  لياو يشاكض.بحثيت يعهىياحيت فً كم انصحف فً كم انصحف و

نمياط انشاي انعاو بانىلاياث ويذي و حممخه واَجضحه يٍ يشاسيع حًُىيت . وايضا اهًيت اٌ حكىٌ 

هُانك نماءاث ساحبت بيٍ يشاعهً انصحف بانىلاياث والاجهضة وانخششيعيت بانىلاياث نخىضيح 

هً اعادة انُظش فً عياعاحها انخحشيشيت وحم كم انًشاكم انحمائك اضافت انً اٌ حعًم انصحف ع

‌انخً حىاجه يشاعهً انصحف بانىلاياث....
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Abstract 
This study was titled "Press Coverage of the Issues and Problems 

of the White Nile State". 
This study aims to highlight the press coverage of the issues and 

problems of the state of the White Nile in the newspapers and current 

attention specially on Tiar and Alintbaha newspapers 
. And clarify the role that the press can play in finding solutions to 

the problems of the White Nile State. As well as highlight the role of 

qualified media staff in helping to solve the issues and problems of the 

state. 

 To clarify the importance of providing the necessary means for the 

state media to help solve the problems and issues of the White Nile State 

The study methodology was a survey and descriptive analytical 

approach, and the interview, observation and content analysis 

methodology were used as tools for collecting information. On 2017  

used Random sampling 

The study reached several results, the most important of which is 

that Al-Tiar newspaper paid more attention to the issues and problems of 

the state of the White Nile through the work of the newspaper for a 

specialized weekly page, the newspaper (White Sea). Attention 

newspaper focused more on full-page advertising pages, especially on 

national occasions such as the school sport session held in the state. 

 
          Based on the findings and recommendations, I have reached a set 

of recommendations, the most important of which are: Attention and 

focus on the issues of the states, especially in the field of health, 

development, and education and to address them strongly and appeals to 

state officials. In all newspapers in all newspapers and not specific 

newspapers, and the need to establish research centers.  

Information to measure public opinion in the states and the extent 

of achieved and accomplished by development projects. It is also 

important to have regular meetings between state newspaper reporters 

and state legislature to clarify the facts, 

 in addition to reviewing their editorial policies and solving all 

problems facing state newspaper reporters. 
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